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Verplichte inburgering  -  Brussel (2)

Sinds 1 juni 2022 is inburgering in het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest eindelijk 
verplicht. Nieuwkomers tussen 18 en 65 jaar die zich voor het eerst inschrijven in een 
Brusselse gemeente en minder dan 3 jaar in België verblijven, krijgen sindsdien een 
verplicht inburgeringstraject opgelegd. De Brusselse gemeenten controleren op het 
ogenblik van de afgifte van de verblijfsvergunning met behulp van de IT-tool 
‘Bruwelcome’. Nieuwkomers hebben vervolgens 6 maanden de tijd om zich te wenden tot 
een onthaalbureau van de Vlaamse (bon) dan wel de Franse Gemeenschap (BAPA). Doen 
ze dat niet binnen de vooropgestelde termijn, dan ontvangen ze van de gemeente in 
kwestie een schriftelijke aanmaning om zich binnen de twee maanden alsnog in regel te 
stellen. Pas nadat de bijkomende termijn van twee maanden overgeschreden wordt, is er 
sprake van weigering en dient de gemeente het dossier over te maken aan de 
Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie (GGC) met het oog op een sanctie. 

De Brusselse gemeenten spelen niet alleen op het vlak van controle en doorverwijzing, 
maar ook op het vlak van informatiedeling een cruciale rol. Wat dat laatste betreft uitte 
ik in het verleden reeds mijn bezorgdheid over de mate waarin de gemeenten naast het 
overhandigen van de brochure en het doorverwijzen naar de website ‘Bewelcome’, 
nieuwkomers ook mondeling op een correcte manier informeren over het 
Nederlandstalige inburgeringstraject. In zijn antwoord mijn schriftelijke vraag nr. 82 van 
2 december 2022 gaf de minister aan nog geen dergelijke signalen te hebben 
opgevangen. Het Agentschap Integratie en Inburgering zou echter wel de 
informatiedeling over het Nederlandstalige traject bij de Brusselse gemeenten aan het 
bekijken zijn met het oog op optimalisatie. 

Uit de voorlopige cijfers blijkt dat mijn vrees toch niet ongegrond is. Op 21 oktober 2022 
hadden 150 van de 567 inburgeringsplichtigen een inburgeringscontract ondertekend. 
20% daarvan koos voor het Nederlandstalige aanbod. Daarnaast mocht ik enkele weken 
geleden in de pers lezen dat dat percentage ondertussen al zou zijn gedaald tot 15%. 

Met het oog op het naderende eenjarige bestaan van verplichte inburgering in Brussel 
heb ik de volgende vragen. 

1. Hoeveel nieuwkomers werden tot op heden op het ogenblik van de afgifte van de 
verblijfsvergunning gecontroleerd met behulp van ‘Bruwelcome’? 

2. Hoeveel nieuwkomers kregen een verplicht inburgeringstraject opgelegd? 

a) Hoeveel daarvan hebben een inburgeringscontract ondertekend?



b) Hoeveel daarvan kozen voor het Nederlandstalige inburgeringstraject? Hoe 
evalueert de minister die cijfers? 

3. a) Hoeveel inburgeringsplichtigen reageerden niet binnen de vooropgestelde 
termijn van zes maanden? 

b) Hoeveel daarvan hebben een schriftelijke aanmaning van de gemeente 
ontvangen? 

4. Hoeveel weigeringen hebben de Brusselse gemeenten vastgesteld en hoeveel 
dossiers werden overgemaakt aan de GGC? 

5. In hoeveel dossiers is de GGC overgegaan tot sanctionering en welke sancties 
werden opgelegd? 

6. a) Hoever staat het met de optimalisatie-oefening van het Agentschap Integratie en 
Inburgering inzake de informatiedeling over het Nederlandstalige 
inburgeringstraject bij de Brusselse gemeenten?

b) Wat heeft deze oefening opgeleverd? Zal de informatiedeling aangepast worden? 
Zo ja, in welke zin? Zo niet, waarom niet? 

7. Wat is de stand van zaken van de ontwikkeling van de nieuwe Kruispuntbank 
Inburgering? Wanneer zal de interface met bon operationeel zijn? 

8. Wanneer is de stuurgroep sinds de inwerkingtreding van de verplichte inburgering in 
Brussel samengekomen? Wat werd er op deze vergaderingen besproken? Gelieve de 
notulen van de vergaderingen toe te voegen aan het antwoord. 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 280 van 21 april 2023
van ANNABEL TAVERNIER

1-2a-3-5.Voor cijfers in verband met het aantal verplichte inburgeraars, het aantal 
inburgeringscontracten en de sanctionering in de Brussel verwijs ik u door naar 
de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie. 

2. b) Tot 15 mei 2023 ondertekenden 182 verplichte inburgeraars in Brussel een contract 
bij Bon. 720 verplichte inburgeraars bij de bapa’s. 

6. Samen met de VGC levert Bon gezamenlijke inspanningen voor de werving van 
nieuwkomers voor het Nederlandstalig inburgeringstraject. Belangrijk hierbij is het 
opstellen van een gemeentelijk wervingsplan bij minimaal drie Brusselse gemeenten. 
Dit lokaal wervingsplan heeft tot doel om het aanbod van Bon beter bekend te maken 
bij gemeentelijke instanties, alsook meer publiciteit en doorverwijzingen te genereren 
via de lokale netwerken in de gemeente waaronder scholen, sociale voorzieningen, 
verenigingsleven, geloofsgemeenschap. 

In de contacten met schepenen voor Nederlandstalige aangelegenheden uit de Brusselse 
gemeenten wordt ook steeds een vraag tot samenwerking gesteld. Met de  gemeenten 
Elsene en Sint-Joost te Node zijn er zo gesprekken lopende. Met deze laatste gemeente 
werden reeds afspraken vastgelegd. 

Complementair aan de acties naar de gemeenten zet Bon versterkt in op de 
communicatie over zijn aanbod, zowel via digitaal als fysiek materiaal. Het meertalig 
communicatiemateriaal werd vernieuwd  en opgefrist met een nieuwe huisstijl. Midden 
januari werden een 4000tal adressen aangeschreven met de nieuwe brochure. Zowel 
het brede n-netwerk als voormalige inburgeraars werden opgeroepen het Bon-aanbod 
mee bekend te maken. Tevens werd met VGC een akkoord bereikt over een regelmatige 
verspreiding van de Bon-brochures via hun distributiekanaal naar het uitgebreide n-
netwerk. Deze gezamenlijke actie wordt  versterkt door gerichte informatiesessies naar 
onthaalmedewerkers en eerstelijnsmedewerkers van organisaties die in contact komen 
met de potentiële doelgroep.

Tenslotte zet gericht in  Bon op een versterkt bereik van een aantal specifieke 
doelgroepen: enerzijds op mensen met Marokkaanse, Turkse en Indische roots; 
anderzijds wordt op rechthebbende inburgeraars, waaronder EU-burgers, expats en 
buitenlandse studenten. Intern worden inburgeraars gechallenged om de rol van 
ambassadeur op te nemen. Voor het najaar wordt een bredere publiekscampagne 
voorbereid.

7. Het traject voor de vervanging van de huidige Kruispuntbank Inburgering (KBI) is 
lopende. De link tussen de Brusselse tool en de vernieuwde KBI zal in het najaar 
opgeleverd worden. Om de werking alvast zo efficiënt mogelijk te maken, werkt het 
Agentschap Integratie en Inburgering sinds april ook met de registratietool van de GGC. 

8. De stuurgroep kwam samen op 12 juli 2022, 11 oktober 2022 en 18 januari 2023. De 
volgende stuurgroep zal plaatsvinden op 24 mei 2023. Op de stuurgroep worden de 
cijfers in kader van de verplichte inburgering in Brussel besproken. Daarnaast wordt de 



algemene werking geanalyseerd en een stand van zaken meegegeven over de 
ontwikkeling van de informaticatool. 

Overeenkomstig artikel 90,5 van het Reglement van het Vlaams Parlement leg ik de 
volgende gevalideerde verslagen om redenen van vertrouwelijkheid ter inzage bij de 
voorzitter van het Vlaams Parlement:

• Verslag stuurgroep 12 juli 2022
• Verslag stuurgroep 11 oktober 2022

Het verslag van de stuurgroep van januari wordt pas goedgekeurd op de stuurgroep van 
24 mei. 


